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Akademický senát Fakulty sociálních studií 

Masarykovy univerzity 

Zápis ze 187. zasedání 14. 3. 2018 

Přítomni (v abecedním pořadí): 

● Mgr. Otto Eibl, Ph.D. 

● Mgr. Patrik Gažo 

● Bc. Hračja Gjulzadjan 

● Magdaléna Janigová (odchod v 17:17 hodin) 

● Daniel Jirků 

● doc. Mgr. Karel Stibral, Ph.D. 

● PhDr. Roman Vido, Ph.D. 

● Kristina Zindulková 

 

Omluveni: 

● prof. PhDr. Lubomír Kopeček, Ph.D. 

● doc. Mgr. et Mgr. Oldřich Krpec, Ph.D. 

● Mgr. et Mgr. Petra Vejvodová, Ph.D. 

 

Hosté: 

● doc. PhDr. Břetislav Dančák, Ph.D. 

● Ing. Pavlína Kadlčková 

 

Program jednání: 

1) Schválení Pravidel sestavování rozpočtu Fakulty sociálních studií na rok 2018. 

2) Změna Soupisu stipendijních programů FSS MU na rok 2018. 

3) Různé. 

Program byl schválen (8 pro, 0 proti, 0 se zdrželo).  
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Průběh jednání: 

1) Schválení Pravidel sestavování rozpočtu Fakulty sociálních studií na rok 2018. 

Dančák: Úvodem avizoval, že ve vztahu k pravidlům sestavování rozpočtu byla zvolena stejná 
strategie, kterou FSS zastává již několik let, kladoucí důraz na předvídatelnost a čitelnost, aby 

byli vedoucí jednotlivých pracovišť schopni reagovat a měli v rukou určitý nástroj rozhodování. 

Kadlčková: Představila Pravidla sestavování rozpočtu Fakulty sociálních studií na rok 2018 

s využitím prezentace v PowerPointu, z níž vyplynuly dále uvedené informace. Pro rok 2018 
stanovilo MŠMT čtyři segmenty VŠ a pro každý segment vyčlenilo určitou část financí, o niž 

školy soutěží v rámci svého segmentu. Na MU připadl provozní příspěvek o 242 000 000 Kč 

vyšší než v loňském roce, jedná se o asi 13% nárůst pro celou MU. Podle univerzitních pravidel 
rozdělování těchto prostředků udržuje MU stejný poměr mezi fixní a výkonovou částí jako 

v předchozích letech (76:24). Fixní část je rozdělena na jednotlivá hospodářská střediska tím 

způsobem, že 95 % je rozděleno tak, jak byl přidělen provozní příspěvek v roce 2017, příděl je 

podmíněn stejnými pravidly jako u MŠMT (srovnáním matriky studentů k 31. říjnu 2017 
k referenční hodnotě v roce 2015 s 10% tolerancí). Částka připadající FSS zůstává stejná jako 

v loňském roce. Zbývajících 5 % se týká kooperační matice (odučení jedné fakulty pro druhou). 

Pro výkonovou část MU stanovila 10 výkonových indikátorů, tedy více než je 7 výkonových 
indikátorů stanovených MŠMT. Příprava rozpočtu FSS je ovlivněna tím, jaké podklady dostává 

MU z MŠMT a jaký je výsledek jejich projednání vedením MU a na kolegiu rektora s děkany. 

Vlastní rozpočet, budou-li Pravidla sestavování rozpočtu Fakulty sociálních studií pro rok 2018 
schválena, by mohl být AS FSS předložen k projednání a případnému schválení 4. dubna 2018. 

Od 1. července 2018 dojde k navýšení mzdových tarifů zaměstnanců o 10 % a k úpravě 

mzdových tříd, ke změně tarifů docentských a profesorských platů, v souvislosti s přeměnou 

studijních oborů na studijní programy dojde ke zvýšení funkčních příplatků garantům oborů, 
kdy tento nárůst nejen na straně pracovišť, ale i ve vztahu k centralizované části je pravidly 

sestavování rozpočtu reflektován. Podobně se v rámci centralizovaných prostředků FSS projeví 

skutečnost, že se MU nepodařilo vysoutěžit pro rok 2018 tak výhodné ceny elektrické energie 
jako v minulém roce. V minulosti nastavený poměr mezi provozní a výkonovou částí příspěvku 

(85:15) byl ovlivňován snahou posílit výkonový ukazatel, kdy v roce 2017 byl daný poměr 

80:20, pro rok 2018 byl odsouhlasen poměr 78:22. Rozdíl pro rok 2018 v porovnání s minulým 
rokem a v něm nastaveným poměrem není nikterak velký, jen u Katedry sociální politiky 

a sociální práce a Katedry mediálních studií a žurnalistiky je patrný pokles o 1 % (daný větším 

počtem studentů a ne tak vysokým vědeckým výkonem), u Katedry sociologie a Katedry 

environmentálních studií je naopak patrný nárůst o 1 % (daný zvýšením vědeckého výkonu). 
Ve vztahu k ukazateli A provozního příspěvku (na základě kreditového výkonu dle předmětů 

v jarním a podzimním semestru předchozího roku) dochází k poklesu u Katedry sociologie, 

Katedry mediálních studií a žurnalistiky, Katedry sociální politiky a sociální práce a Katedry 
mezinárodních vztahů a evropských studií (díky poklesu počtu studentů a rozložení kreditové 

zátěže v rámci studia). Kreditový výkon zvláštní skupiny předmětů zavedených v IS s kódem 

počínajícím FSS tvořící 0,7 % celkového kreditového výkonu FSS přináší pro účely rozdělení 

finančních prostředků v rámci rozpočtu posílení 7 katedrám, každé o 0,1 %. Výkonový ukazatel 
představující 22 % z celkového příspěvku je určován na základě srovnání indikátorů kvality, 

s nimiž pro rozdělení těchto prostředků počítá MŠMT (7 výkonových indikátorů), MU 

(10 výkonových indikátorů) i FSS, a to v podobě stanovené pro rok 2018, která vychází 
z podoby v roce 2017 s tím, že podíl cizích studentů-samoplátců v anglických programech bude 
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z indikátorů vypuštěn a naopak dojde k posílení cizinců-pracovníků a vyslaných a přijatých 

studentů v rámci mobilitních programů. V podrobnostech odkázala na tištěnou podobu 

navržených pravidel sestavování rozpočtu, jež byla dána předem AS k dispozici. Pro letošní rok 
s ohledem na celkové navýšení institucionální podpory na FSS, aby byla oceněna kvalita 

a aktuální výkon jednotlivých pracovišť, byla učiněna změna ve způsobu jejího rozdělování: 

bylo stanoveno, že 90 % institucionální podpory bude rozděleno podle výsledků vědy 

a výzkumu a 10 % rozděleno mezi jednotlivá pracoviště podle aktuálního výkonu za uplynulý 
kalendářní rok. Jedná se o největší rozdíl v pravidlech sestavování rozpočtu oproti minulým 

letům, kdy je počítáno s tím, že toto dělení bude zachováno i do budoucích let. Dále se mění 

způsob rozpočítávání podílu pracoviště na centralizovaných nákladech FSS, kdy je systém 
nastaven tak, že počet studentů bakalářských a magisterských studijních oborů podle stavu 

v matrice studentů k 31. říjnu 2017 má váhu 0,2, přepočtený počet zaměstnanců k 1. únoru 2018 

váhu 0,4 a velikost užívaných ploch pracoven a započtených místností váhu 0,4. Následně byly 

představeny i další součásti rozpočtu FSS. 

Eibl: Poděkoval za podrobné představení Pravidel tvorby rozpočtu Fakulty sociálních studií 

na rok 2018 a otevřel diskuzi dotazem vztahujícím se k představené tabulce kreditového 

výkonu, kolik bylo kreditových bodů u předmětů s kódem počínajícím FSS a jak se s nimi 
nakládá. 

Kadlčková: Odpověděla, že daných kreditových bodů za rok 2017 bylo 1205. Tyto kreditové 

body jsou rozpočítány mezi jednotlivé katedry rovným dílem, nikoliv podle předmětů. 

Eibl: Reagoval tím, že ze strany koordinátorů mobility zaznívá, že vyjíždí různý počet lidí 

a peníze se na katedry nevrací. 

Dančák: Uvedl, že se vrací přes ukazatel. Dodal, že do indikátoru vyslaných a přijatých 

studentů v rámci mobility nejsou započítáni samoplátci. Katedry, která nechce mít placenou 
anglickou výuku může toto kompenzovat kontraktovým výzkumem na zakázku. 

Daniel Kerekeš: Vznesl dotaz, zda při nutnosti dofinancování doktorských stipendií z vlastních 

zdrojů hospodářských středisek, vzniklé jejich zvýšením na 12 000 Kč, kdy příspěvek ze strany 
MŠMT činí 11 250 Kč, nebude nutné sahat do stipendijního fondu FSS. 

Kadlčková: Odpověděla, že to nutné bude. 

Dančák: Doplnil, že vlastní rozpočet FSS tvořený veškerými finančními prostředky, které má 
FSS k dispozici, má různé kategorie. Doplatek z vlastních zdrojů hospodářského střediska může 

vycházet z prostředků z projektů nebo ze stipendijního fondu FSS, nikoliv z prostředků (včetně 

stipendií), které má k dispozici rektorát. 

Eibl: Po poskytnutém prostoru pro případné další otázky vyzval k hlasování 
o Pravidlech sestavování rozpočtu Fakulty sociálních studií na rok 2018. 

Hlasování: 

AS FSS projednal a schvaluje návrh směrnice Pravidla sestavování rozpočtu Fakulty sociálních 
studií na rok 2018 (8 pro, 0 proti, 0 se zdrželo). 
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2) Změna Soupisu stipendijních programů FSS MU na rok 2018. 

Dančák: Uvedl, že v prosinci 2017 reagovalo vedení fakulty na nejistou situaci z hlediska 

výhledu navyšování příspěvků MŠMT pro veřejné VŠ, což se ve vztahu k doktorským 
studentům odrazilo při přípravě Soupisu stipendijních programů FSS MU na rok 2018, kdy 

v prosinci 2017 bylo schváleno navržené navýšení doktorských stipendií paušálně o 2000 Kč 

určité skupině doktorských studentů, jež budou splňovat stanovená kritéria, v podobě zřízeného 

stipendia 2C. Následně MŠMT skutečně uvolnilo finanční prostředky, které umožnily navýšení 
měsíčních doktorských stipendií na 11 250 Kč  od prvního ročníku studia, a následně opatřením 

rektora bylo rozhodnuto o tom, že MU navýší doktorská stipendia na 12 000 Kč měsíčně 

s platností od 1. ledna 2018, kdy o tomto bylo rozhodnuto začátkem března 2018, tedy ve chvíli, 
kdy již byl Soupisu stipendijních programů FSS MU na rok 2018 schválen. Navýšení 

na 12 000 Kč způsobuje pohyb uvnitř čerpání stipendijního fondu do té míry, že vedení fakulty 

navrhuje zvážit, zda neupravit soupis stipendijních programů (program 2C) tak, aby byla více 

reflektována vzniklá situace. Upozornil na to, že rozhodnutí o redistribuci peněz, které má FSS 
k dispozici, v této záležitosti je třeba učinit, a to buď opatřením s dopady pro rok 2018, nebo 

v následujícím roce či dvou letech. Nabízí se více možných variant, které budou mít v čase 

různý dopad na čerpání stipendijního fondu. Následně požádal paní tajemnici, aby jednotlivé 
varianty představila. 

Kadlčková: Zopakovala, že opatřením MU bylo stipendium doktorských studentů zvýšeno 

na 12 000 Kč měsíčně, kdy 750 Kč bude do této částky doplácet FSS, neboť příspěvek ze strany 
MŠMT činí 11 250 Kč. Uvedla, že v současné době má FSS 114 studentů pobírajících 

doktorské stipendium, předpokládá se, že celkem bude FSS za rok 2018 doplácet 1 026 000 Kč, 

kdy se nabízí tři možné varianty, jak s touto situací naložit:  

1. navýšit čerpání stipendijního fondu (o 1 026 000 Kč), kdy stipendijní program 2C 
zůstane nezměněn,  

2. v rámci stipendijního programu 2C snížit schválenou výši měsíčního stipendia 

z 2000 Kč na 1 250 Kč a získaných 750 Kč použít na doplatek k příspěvku MŠMT 
do stanovených 12 000 Kč,  

3. zrušit stipendijní program 2C a celkovou plánovanou částku použít na dofinancování 

doktorských stipendií.  
Uvedla, že se předpokládá, že tvorba stipendijního fondu bude nižší než v předchozích letech 

vzhledem k menšímu počtu studentů a očekávané změně studentské strategie související 

se zvýšením poplatků za prodlouženou dobu studia. Pokud by stipendijní program 2C byl 

dle první varianty nyní ponechán tak, jak je, a čerpání stipendijního fondu by bylo navýšeno 
na 7 916 000 Kč, a to i v příštím roce, v následujících letech by hrozila minusová čísla 

a do stipendijních programů by bylo nutné výrazně zasahovat, stipendijní program 2C by se 

pro příští rok zřejmě zrušil a do dalších let by musely být snižovány částky i u dalších 
stipendijních programů, a to v razantní výši.  

Druhá varianta, v rámci níž by se stipendijní program 2C snížil ze 2 000 Kč na 1 250 Kč 

a 750 Kč by bylo přesunuto na doplatek doktorských stipendií, je z dlouhodobého hlediska 

rovněž neudržitelná. Jestliže by byl stipendijní program 2C dle třetí varianty pro letošní rok 
zcela zrušen a prostředky by byly vynaloženy na dofinancování stipendií doktorských studijních 

programů, i zde se v horizontu tří až čtyř let dle odhadovaného propočtu dostane do červených 
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čísel.  

Dodala, že až dosud bylo skutečné čerpání stipendijního fondu nižší než plánované, není však 

v tuto chvíli zřejmé, jak bude vypadat výše tvorby stipendijního fondu v budoucnu. Pokud se 
však rapidně nezmění tvorba stipendijního fondu, bude třeba v roce 2019 a následujících učinit 

větší opatření. 

Dančák: Doplnil, že odhad vývoje stipendijního fondu v roce 2019 je problematický, neboť již 

budou fungovat nové studijní programy a neví se, jak se studenti budou chovat, dále stipendijní 
fond již nebude tak flexibilní, neboť bude mít FSS poměrně velké mandatorní výdaje (okolo 

1 000 000 Kč) – bude mít povinnost vyplácet část prostředků, s nimiž nelze případně počítat 

na jinou aktivitu. 

Zindulková: Otázala se, z jakého důvodu se pro rok 2017 ve srovnání s rokem 2016 snížila 

tvorba stipendijního fondu o částku přesahující 1 000 000 Kč. 

Kadlčková: Vysvětlila, že při tvorbě stipendijního fondu hraje roli výše poplatků 

za prodlouženou dobu studia, která se však projeví s jistým zpožděním, jedná se tedy o reakci 
na historický vývoj těchto poplatků. 

Zindulková: Ujistila se, že rozumí správně tomu, že se poplatky za prodlouženou dobu studia 

v uplynulých letech snížily a vznesla dotaz, zda lze očekávat snížení tvorby stipendijního fondu 
i přes aktuální zvýšení poplatků za prodlouženou dobu studia. 

Kadlčková: Odpověděla, že ano, snížení tvorby stipendijního fondu je výsledkem setrvačnosti 

snížení výše těchto poplatků. Při aktuálních výších poplatků za prodlouženou dobu studia 
existuje více strategií chování studentů, ale lze předpokládat, že se mnoho z nich bude snažit 

zachovat způsobem, aby poplatky nemuseli platit. Tato skutečnost ve spojení s tím, že je 

očekáván menší počet studentů FSS, vede k nižšímu odhadu výše prostředků stipendijního 

fondu než v předchozím roce 2017.  Může se však stát, že bude vyšší, což by bylo reflektováno. 
Dodala, že ze strany vedení FSS je posun stanovené výše poplatků za prodlouženou dobu studia 

sledován od roku 2007 a snaží se na něj reagovat. Jestliže tvorba stipendijního fondu stoupne, 

hned následující rok bude usilováno o zvýšení alokací do jednotlivých stipendijních programů 
nebo o přidání nového stipendijního programu do jejich soupisu. 

Vido: Otázal se, co by se stalo, kdyby všichni studenti studovali řádně, když stipendijní fond 

čerpá jen z poplatků za prodlouženou dobu studia. 

Dančák: Odpověděl, že lze vysledovat dva paralelní trendy: prvním je cíl, aby studenti studovali 

v řádné době studia, studijní neúspěšnost má negativní finanční dopad na FSS ze strany MŠMT, 

který se daří uspokojivě plnit (jedinou vymykající se katedrou je v tomto ohledu Katedra 

sociální politiky a sociální práce), druhým je pak výše poplatku za prodlouženou dobu studia, 
kdy existuje přímá korelace mezi výší semestrálního poplatku a rychlostí zanechávání studia. 

Daniel Kerekeš: Otázal se, zda je z technického hlediska možné tvořit stipendijní fond i z 

dalšíchzdrojů FSS. Pokud ano, zda to není cesta, kterou by se měla FSS ubírat. Uvedl, že to 
může vypadat i tak, že FSS nechce dát doktorandům ani korunu navíc a poukázal na to, že 

nejsou pro fakultu pouze přítěží, ale i přínosem. 
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Dančák: Uvedl, že doktorandi v současné době v podstatě skoro mandatorně spotřebovávají 

jednu třetinu stipendijního fondu (stipendijní programy 2C a 3D) a je třeba nezapomínat na to, 

že většina stipendijních programů, které kdysi byly více náchylné k bakalářským 
a magisterským studentům, je dnes více otevřená studentům doktorským, kteří jsou jejich 

dominantními beneficienty. Vedle toho existuje specifický výzkum na katedrách s poměrně 

zajímavými částkami, kdy 60 % musí při čerpání tvořit studenti, jsou to – alespoň dle jeho 

osobní zkušenosti – doktorští studenti, kdo přispívá k růstu institucionální podpory, ale také ji 
čerpají. 

Daniel Kerekeš: Poukázal na to, že se většinou jedná jen o refundaci vzniklých nákladů. 

Dančák: Nesouhlasil s tvrzením, že se jedná o refundaci nákladů, s poukázáním na zahraniční 
výjezdy doktorských studentů. Logika, že studentovi vzniknout náklady, které FSS jen 

kompenzuje, zcela nesedí, podíváme-li se na další typy benefitů, které člověk získává v podobě 

sociálního kapitálu, který by nikdy nezískal, pokud by nebyl doktorandem. Vše totiž není 

možné materializovat. 

Daniel Kerekeš: Uvedl, že u zahraničních výjezdů se jedná o jednorázovou záležitost, na druhé 

straně jsou fondy, ze kterých se platí krátkodobé zahraniční výjezdy. Student účastnící se 

fakultního a specifického výzkumu získává určité prostředky, ale nepředstavují jeho dostatečný 
příjem. 

Dančák: Sdělil, že je třeba pohybovat se v reálném světě – jestliže se student účastní významné 

konference, je zřejmě zapojen do GAČR nebo TAČR a jeho náklady na ni jsou kryty z daného 
úvazku. Z objektivního hlediska jsou akademici vystavení tomu, aby pracovali na projektech, 

doktorský student nemůže žít ve světě odtrženém od akademického života. Dodal, že existuje 

disbalance daná hierarchickým uspořádáním akademického prostředí. 

Eibl: Vyzval k návratu k diskuzi o stipendijním programu 2C. Uvedl, že téma podpory mladých 
výzkumných pracovníků je relevantní. Vyjádřil svou lítost nad tím, že si někteří doktorandi 

myslí, že FSS pro ně nic nedělá, neboť dělá. Poukázal na to, že AS FSS ve spolupráci s vedením 

fakulty projevily dobrou vůli, když byl navržen a schválen stipendijní program 2C umožňující 
navýšení doktorandských stipendií na 9 000 Kč v době, kdy nebylo zřejmé, že následné 

navýšení bude na 12 000 Kč. Uvedl, že by byl opatrný s tvrzením, že se FSS nesnaží. Naopak se 

svou snahou dostala do problému. 

Dančák: Uvedl, že by bylo možné použít na stipendia i jiný typ prostředků, ale bylo by to 

principiální porušení toho, že FSS nikdy nepoužívala jiné prostředky než stipendijní fond, který 

tvoří studentské peníze, které musí sloužit opět studentům. Principiálně je proti tomu, aby bylo 

použity prostředky vázané na jiný typ povinností než povinnosti studentské. Jestliže by byla 
nastavena jiná povinnost, způsobilo by to velké problémy u jednotlivých kateder, u kterých pak 

již nejde o strategické rozhodování, když je jejich manévrovací prostor stále zužován. 

Kadlčková: Poznamenala, že z technického hlediska z přehledů vyplacených stipendií 
obsažených ve výroční zprávě o hospodaření bylo za rok 2017 na stipendiích vyplaceno 

24 000 000 Kč, z čehož 13 000 000 Kč bylo vyplaceno na doktorská stipendia včetně dotace, 

nyní bude třeba vyplatit 4 800 000 Kč ze stipendijního fondu, zbývající z jiných zdrojů. Dodala, 

že částka, které jde na stipendia a mzdy, představuje 76 % výdajů FSS. 
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Zindulková: Uvedla, že ve vztahu k řešení toho, jak bude vypadat Soupis stipendijních 

programů FSS MU na rok 2018, vidí dvě možnosti: omezení stipendijního programu 2C 

z 2000 Kč na 1 250 Kč pro předmětnou skupinu studentů (představenou variantu druhou), nebo 
úplné zrušení stipendijního programu 2C (představenou variantu třetí). Argumentem pro úplné 

zrušení je skutečnost, že je lepší, aby stipendia byla stabilnější a aby studenti věděli, s čím 

mohou počítat, než když bude na rok stipendium, které se po roce bude muset zrušit. Na druhou 

stranu není nyní jisté, co přinesou změny ve tvorbě rozpočtu na rok 2018 a změna výše 
studijních poplatků pro rok 2019, proto by možná bylo relevantní počkat, co přinesou. Dále 

uvedla, že si dokáže představit, že by doktorská stipendia byla hrazena z jiných zdrojů než 

ze stipendijního fondu, ale možná je její představivost příliš velká a znalost toho, jak zbytek 
rozpočtu vypadá, příliš malá. Jinak se nabízí snížení stipendijního programu 2C o 750 Kč 

pro tento rok, případně dle vývoje tvorby stipendijního fondu i pro příští rok, ale v omezeném 

rozsahu. 

Stibral: Uvedl, že osobně je proti třetí představené možné variantě stipendijní program 2C zcela 
rušící, neboť se již ve velkém rozsahu rozběhla jednání s doktorandy. Konstatoval, že paradoxně 

dlouho probíhající snaha o navýšení doktorských stipendií dopadla tímto způsobem, je 

pro možnost udržení stipendia a nejití cestou jeho zrušení. Připustil, že je možná diskuze o jeho 
výši, nebo o tom, po jakém semestru se dává, kdy by ze třetího semestru mohlo být vyplácení 

posunuto dále, neboť to je doba, kdy ještě není jasné, zda je student perspektivní. 

Zindulková: Reagovala tím, že se dle jejího mínění jedná o vyplácení z daného stipendijního 
programu ve třetím roce a pátém semestru doktorského studia, nikoliv ve třetím semestru. 

Gažo: Uvedl, že důležitý předmět pro následné vyplácení stipendia je třeba mít zapsaný 

ve třetím semestru, samotné stipendium je vypláceno až v pátém semestru. 

Stibral: Uvedl, že se k němu dostaly jiné informace. 

Dančák: Sdělil, že se daná změna stipendijního programu 2C týká 74 osob. Uvedl, že je možné 

naložit se studijním programem 2C oběma uvedenými variantami (tedy druhou a třetí), vždy to 

ale bude mít implikace k jiným věcem. Zopakoval, že je v principu proti tomu, aby se měnily 
dopředu stanovené peníze, vyplácení stipendií doktorandům ze 1111 – peněz účelově určených 

na vzdělávání – z kateder nepovažuje za dobrou cestu, jak nakládat s penězi, stipendia by měla 

jít pouze za studenty. Na konci svého funkčního období nechce předávat FSS v nezodpovědném 
stavu, to je základní kontext, ve kterém se pohybuje. 

Jirků: Uvedl, že by třetí možnou variantu zcela rušící stipendijní program 2C zcela nevylučoval, 

neboť v době schvalování Soupisu stipendijních programů FSS MU na rok 2018 byla situace 

jiná než nyní. Z dobré vůle vedení fakulty a AS FSS vzešlo navýšení v situaci, kdy ohodnocení 
bylo na výši 7 000 Kč, nyní je to 12 000 Kč. Jestliže se stipendijní program 2C vytratí, 

v konečné fázi se nic nezmění, neboť už tak bylo ohodnocení pro doktorandy navýšeno. 

Eibl: Podotkl, že na symbolické rovině se toho změní hodně, neboť zrušením může vzniknout 
pocit, že někdo někomu něco bere. 

Vido: Uvedl, že si dokáže představit argumenty pro i proti ve vztahu ke všem třem variantám. 

Pojem dobrá vůle lze vnímat různé, zřízení stipendijního programu 2C mu přišlo jako ne zcela 

systémové řešení, ale současně i za svou katedru cítil, že situace doktorandů 
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není dobrá. Neměl problém jej podpořit, ale nemá problém ani toto zdůraznit. Třetí variantu 

řešení rušící stipendijní program 2C by nevnímal jako dramatickou, a obzvláště ne v tuto chvíli, 

kdy jsou doktorandi tématem na různých fórech a lze očekávat, že navýšením stipendia 
tendence zlepšovat jejich podmínky neskončí. 

Zindulková: Uvedla, že pokud bude první varianta zachovávající stávající podobu stipendijního 

programu 2C zavržena, osobně se přiklání k tomu momentálně stipendijní program 2C omezit 

(snížením o 750 Kč) a o daných stipendiích rozhodnout za rok. Dodala, že pokud by měl být 
stipendijní program 2C zcela zrušen, argumenty chápe.  

Jirků: Poznamenal, že je otázkou času, kdy se daná stipendia budou muset řešit. 

Vido: Otázal se, zda by v případě, kdy peníze na doktorská stipendia by nešly ze stipendijního 
fondu, je platily katedry ze svých rozpočtů. 

Dančák: Potvrdil, že tomu tak je. 

Stibral: Uvedl, že pro doktorandy je často životně důležitá každá stokoruna. Pro FSS je životně 

důležité, aby na ní doktorandi byli a své studium dokončovali. Poznamenal, že je mnoho 
energie, která je v tomto směru investována, a nevrací se. 

Daniel Kerekeš: Poukázal na záměr rektora navýšit podporu doktorandům a uvedl, že je to 

cesta, která by měla být diskutována. 

Vido: Shrnul, že se mu nyní zdá nejvhodnější druhá varianta řešení, podle které se bude 

ze stipendijního programu 2C vyplácet dorovnání navýšení měsíčního doktorského stipendia 

do výše 12 000 Kč stanovené předmětným opatřením MU, neboť nebere celý stipendijní 
program zpět, současně však reflektuje nastalou změnu výše doktorských stipendií, jedná se 

tedy o rozumné kompromisní stanovisko. Dále by uvítal doporučení směřující k vedoucím 

jednotlivých pracovišť, aby dbali na takové podmínky pro doktorské studenty, aby se nemuseli 

spoléhat na dané stipendium. 

Dančák: Uvedl, že uvedený způsob řešení akceptuje. 

Zindulková: Ujistila se, že rozumí správně tomu, že doktorandi nesplňující podmínky 

stipendijního programu 2C budou dostávat 12 000 Kč, kdy 750 Kč bude do této výše vypláceno 
z jiných zdrojů, doktorandi splňující podmínky stipendijního programu 2C pak 13 250 Kč, 

neboť z původní částky předmětného stipendia 2 000 Kč bude 750 Kč použito na dorovnání 

příspěvku MŠMT do výše 12 000 Kč stanovené opatřením MU. 

Eibl: Po prostoru poskytnutém pro případnou další diskuzi navrhl hlasovat o znění usnesení 

o jednotlivých představených variantách řešení případné změny stipendijního programu 2C, 

jenž je součástí Soupisu stipendijních programů FSS MU pro rok 2018. 

Hlasování: 

AS FSS schvaluje zachování podoby stipendijního programu 2C tak, jak byla schválena v rámci 
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Soupisu stipendijních programů FSS MU pro rok 2018 (0 pro, 6 proti, 1 se zdržel). 

AS FSS schvaluje změnu, ke které dochází ve stipendijním programu 2C, ze kterého se bude 

vyplácet dorovnání navýšení měsíčního doktorského stipendia na základě 

opatření MU č. 5/2018 ze dne 27. 2. 2018 (6 pro, 0 proti, 1 se zdržel). 

AS FSS schvaluje zrušení stipendijního programu 2C v rámci Soupisu stipendijních programů 

FSS MU pro rok 2018 (1 pro, 4 proti, 2 se zdrželi). 

 

 

3) Různé. 
Vido: Vznesl dotaz, jak vypadají letošní počty přihlášek k přijímacímu řízení ke studiu 

na fakultě. 

Dančák: Odpověděl, že distribuce počtu přihlášek není v rámci FSS rovnoměrná. Nejkritičtější 

je rozdíl mezi počtem přijatých uchazečů o studium a počtem zapsaných ke studiu. Shrnul, že 

stav není katastrofální, ale není dobrý. 

Gjulzadjan: Nejprve vznesl dotaz, zda by bylo možné zahájit debatu o zlepšení vyučovacích 

dovedností doktorských studentů, neboť je běžnou praxí, že v rámci svého studia i vyučují. 

Dančák: Poděkoval za podnět a uvedl, že bude v rámci oborových rad kladen větší důraz na to, 
aby se zabývaly rozvojem doktorských studentů nejen z hlediska publikačního, ale i z hlediska 

didaktických dovedností, kde by měli kooperovat se školiteli a získávat zpětnou vazbu. 

Gjulzadjan: Dále vznesl dotaz týkající se vývoje debaty o odměňování členů AS jednotlivých 

fakult po vzoru AS MU. 

Eibl: Odpověděl, že debata týkající se odměňování členů jednotlivých AS stále probíhá, vypadá 

to tak, že nejspíše povede k tomu, že praxe napříč fakultami bude zřejmě z různých důvodů 

různá. 

Zindulková: Informovala o tom, že nová Stipendijní komise SK AS FSS MU si zvolila svého 

předsedu a že zítra, tj.  15. 3. 2018, je konečný termín pro podávání žádostí o udělení stipendií 

na podporu kulturní a spolkové činnosti. 

Eibl: Poděkoval všem přítomným za účast a uvedl, že příští zasedání AS FSS se bude konat 

ve středu 4. 4. 2018 v 16:00 hodin v zasedací místnosti 2.11. 
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Přijatá usnesení: 

2018-3-14/1 

AS FSS projednal a schvaluje návrh směrnice Pravidla sestavování rozpočtu Fakulty sociálních 

studií na rok 2018 (8 pro, 0 proti, 0 se zdrželo). 

2018-3-14/2 

AS FSS schvaluje změnu, ke které dochází ve stipendijním programu 2C, ze kterého se bude 

vyplácet dorovnání navýšení měsíčního doktorského stipendia na základě 

opatření MU č. 5/2018 ze dne 27. 2. 2018 (6 pro, 0 proti, 1 se zdržel). 

Mgr. Otto Eibl, Ph.D. 

      předseda senátu 

PhDr. Roman Vido, Ph.. 

      místopředseda senátu 

Kristina Zindulková 

       místopředsedkyně senátu 

Zapsala Kristýna Blahová 


